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REVISTA PRESEI 

 

 Cîţu: Am avut o întâlnire foarte constructivă cu preşedintele Comisiei 

Europene pe tema negocierilor privind PNRR 

Premierul Florin Cîţu anunţă că a avut luni seară la Bruxelles "o întâlnire foarte 

constructivă" pe tema negocierilor privind PNRR pentru România cu preşedintele 

Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, precizând că negocierile vor continua şi 

miercuri cu alţi oficiali ai acestui for. 

 

"Am avut o întâlnire foarte constructivă cu preşedintele Comisiei Europene pentru 

negocierile privind PNRR, aşa cum confirmă şi Ursula von der Leyen. România 

are un plan ambiţios de creştere economică sustenabilă, în urma pandemiei. 

Negocierile şi întâlnirile continuă şi mâine", a scris Florin Cîţu pe pagina sa 

de Facebook. 

Şeful Executivului a declarat marţi că în cadrul vizitei pe care o va efectua zilele 

acestea la Bruxelles doreşte să se asigure că resursele pe care România le va primi 

prin Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă vor merge în sectoarele cu "cea mai 

mare productivitate" din economie. 

 "Acum este nevoie să accelerăm ritmul creşterii economice, este şi motivul pentru 

care merg la Bruxelles, pentru a mă asigura că resursele pe care România le va 

primi, cele 29,2 miliarde, vor merge în acele sectoare cu cea mai mare 

productivitate din economie. (...) Eu merg acolo ca să-i asigur pe partenerii 

europeni că acest Guvern este Guvernul care va face şi reforme. PNRR are două 

componente: are componentă de reforme, pe care am asumat-o prin Strategia 

fiscal-bugetară, ne-am asumat prin Programul de guvernare Strategia fiscal-

bugetară, Programul de convergenţă şi ne-o asumăm şi aici în PNRR, şi are o parte 

de investiţii, iar acolo mesajul meu este clar că România are anumite priorităţi pe 

care le doreşte incluse în PNRR", a afirmat Cîţu, la finalul unei vizite de lucru la 

Satu Mare. 

 

https://www.facebook.com/florinVcitu/posts/2581403795487597
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Miercuri, potrivit agendei anunţate de Guvern, premierul are programate la 

Bruxelles întrevederi la sediul Comisiei Europene cu Adina Vălean, comisarul 

european pentru transporturi, şi cu vicepreşedinţii executivi ai CE Margrethe 

Vestager şi Valdis Dombrovskis.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Raluca Turcan: Numărul contractelor de muncă înregistrate cu salariul 

minim pe economie a crescut de cinci ori în ultimii cinci ani/ 1,6 milioane de 

români sunt încadraţi cu salariul minim 

Ministrul Muncii Raluca Turcan afirmă că România are aproximativ 1,6 milioane 

de lucrători care au salariul minim pe economie, numărul acestora fiind de cinci ori 

mai mare decât în urmă cu cinci ani, transmite News.ro. 

”Există o realitate pe care trebuie să o acceptăm: în România a crescut, în ultimii 

cinci ani, de cinci ori numărul contractelor de muncă înregistrate cu salariul minim 

pe economie. Ceea ce înseamnă că, unu: salariul minim este în mare parte văzut de 

către mediul economic ca un element de competitivitate, de stimulare şi nu ca pe 

un instrument de asigurare a unui trai decent pentru angajaţi. De asemenea, e clar 

că această creştere a numărului de angajaţi cu salariul minim vine şi dintr-o 

incapacitate a mediului economic de a susţine constant o majorare a salariului 

minim mai consistentă, pentru că dacă această majorare a salariului minim se face 

superficial, rişti ca un angajator să concedieze în loc să opereze o majorare a 

salariului minim. În acelaşi timp da, cred că şi dialogul social trebuie să fie unul 

mai eficient”, a declarat ministrul Muncii, marţi seară, la Realitatea Plus. 

Ea a menţionat că nu toţi salariaţii care au salariul minim în cartea de muncă 

primesc acest venit, ea catalogând drept ”negativ, contraproductiv” faptul că unii 

angajaţi acceptă să fie plătiţi ”la negru sau la gri”. 

Turcan a dezvăluit că există ”semnale de îngrijorare” cu privire la salarul minim, 

mai ales în contextul în care există la nivel european discuţii despre definirea unui 

nivel al acestui salariu. 
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”Există deja o propunere de Directivă a Comisiei Europene prin care să se 

stabilească un nivel definit al fixării salariului minim, ceea ce în România în 

momentul de faţă nu cred că este posibil. Pe de altă parte, eu cred că atunci când 

luăm în calcul nivelul salariului minim discuţiile între părţile sociale, angajaţi şi 

angajatori, trebuie să fie mult mai intense, trebuie să luăm în calcul nişte factori 

care să aducă puterea de cumpărare în discuţie odată cu salariul minim, pentru că 

în România, din nefericire, sărăcia în muncă este peste media europeană”, a 

adăugat Raluca Turcan. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Când zero = 3,75%. Claudiu Năsui: Fie rămâne cotizația la Pilonul II de la 

salariul minim în sus, fie ca și acum. Atunci 3,75% taxe pe salariul minim. 

Dezbatere Zero taxe pe salariul minim (VIDEO) 

Zero taxe pe salariul minim este o propunere a USR-Plus ce atrage multă lume. 

Totuși, este posibil ca în practică să vedem, de fapt, 3,75% taxe pe salariul minim, 

potrivit ministrului Economiei, Claudiu Năsui. Propunerea „Zero taxe” trebuie 

discutată, așa că HotNews.ro a realizat o dezbatere la care au participat, alături de 

ministrul Economiei, Bogdan Glăvan, profesor universitar și Ștefan Guga, 

cercetător Syndex. 

 

Foarte pe scurt: 

 

• Claudiu Năsui: Zero taxe pe salariul minim nu e neapărat o idee originală a mea, 

a USR-Plus. 

• Năsui: Este o idee care se implementează deja cu succes în diferite variante în 

mai multe locuri în lume. 

• Bogdan Glăvan: Trebuie să ne gândim la costul de oportunitate. 

• Glăvan: Cu toții am vrea să mergem cu o mașină cât mai scumpă și luxoasă, să ne 

petrecem concediile în Bahamas. Ce avem de plătit pentru asta? Ce trebuie să 

sacrificăm ca să ajungem acolo? 

• Glăvan: Trebuie analizate veniturile și cheltuielile. Dacă statul va colecta mai 

puțini bani, de unde va avea resurse să plătească medicamente, îngrijirea sănătății, 

educație și așa mai departe? 
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• Ștefan Guga: Ideea că în prezent taxele din România sunt prea mari raportat la ce 

se întâmplă în aceste țări este falsă 

• Ștefan Guga: La ponderea cheltuielilor statului în PIB, la capitolul Educație 

suntem pe ultimul loc 

• Năsui: Deficitul e o problemă pe termen scurt, o problemă tehnică. O problemă 

reală care afectează viața oamenilor este sărăcia 

• Bogdan Glăvan: Statul nu poate să combată sărăcia dând bani (sau să nu perceapă 

taxe), lăsând iluzia că extratereștrii ar putea să susțină școlile, spitalele publice 

• Năsui: E foarte greu pentru cineva sărac să-i vorbești despre acumulare de capital 

când tu îi iei jumătate din muncă 

• Ștefan Guga: Oamenii nu mai vor să plătească taxe, de aceea e și așa populară 

ideea Zero taxe pe salariul minim 

• Ștefan Guga: Dacă vrei să rezolvi problema sărăciei trebuie să oferi locuri de 

muncă, acces la locuire, la servicii publice și așa mai departe. O groază de lucruri, 

nu doar să dai niște bani. Zero taxe pe salariul minim asta spune: Le dăm niște bani 

și își rezolvă ei singuri problemele. 

• Agricultura sau Horeca ar putea beneficia de Zero taxe în cadrul unui proiect 

pilot. Este facilitate sau nu dacă se aplică unui singur sector? Ce spune ministrul 

 

Zero sau 3,75% la salariul minim 

Întrebare: Ce se va întâmpla la pensie cu cei care nu vor cotiza nici la Pilonul I, 

precum nici la Pilonul II? 

 

Claudiu Năsui: Conform legislației în vigoare, dacă cineva muncește toată viața 

pe salariul minim, el ar trebui să aibă o pensie sub pensia minimă, dar atunci 

automat ia pensia minimă. Exact același lucru se întâmplă și dacă aplicăm Zero 

taxe pe salariul minim. 

 

Întrebare: Și la Pilonul II? Că de acolo ar fi luat niște bani în plus. 

 

Claudiu Năsui: Sunt două opțiuni: fie rămâne cotizația la Pilonul II de la salariul 

minim în sus, fie rămâne și acum – opțional sau obligatoriu.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 mai 2021 5 

 

Atunci nu ar mai fi zero taxe pe salariul minim (în cel de-al doilea caz n.r.), ci 

3,75% taxe pe salariul minim. Astea sunt variante de implementare. Haideți să fim 

de acord pe principiu și apoi discutăm detaliile. 

Ideea Zero taxe pe salariul minim 

Claudiu Năsui a făcut o scurtă descriere la început: 

 

"Nu e neapărat o idee originală a mea, a USR-Plus. Este o idee care se 

implementează deja cu succes în diferite variante în mai multe locuri în lume. Pe 

scurt, înseamnă să scutim de la orice formă de bir, de taxe, de impozit, de 

contribuție echivalentul unui salariu minim. Este o măsură care s-ar aplica tuturor 

oamenilor prin a face orice sumă de bani neatinsă de către stat. Statul să se 

finanțeze, suntem de acord, dar să nu o facă din cele mai mici venituri. 

 

Se încurajează intrarea pe piața muncii, locuri de muncă mai bine plătite. 

 

În Anglia au reușit foarte bine, e 1000 lire pe lună, deci 12.000 de lire pe an: nu se 

se atinge nimeni de ele. Nu se finanțează statul prin impozitarea sărăciei practic". 

Întrebare: O persoană cu salariul minim care nu va fi impozitat, va mai putea 

beneficia de serviciile de sănătate? 

 

Claudiu Năsui: Absolut. Este doar un mod de plată a acestor contribuții, să spui că 

se plătesc de la un nivel de venit în sus. Deci ai o parte care nu se plătește și de la 

acel nivel se plătește și nu afectează cu nimic drepturile salariaților sau angajaților 

exact pe modelul care este și în alte țări. (Cu alte cuvinte, se impozitează, de 

exemplu doar de la 2.300 lei în sus n.r.). 

Trebuie să ne gândim la costul de oportunitate 

Profesorul universitar Bogdan Glăvan crede că trebuie analizat costul de 

oportunitate: 

 

"Simpatizez cu viziunea din spatele ideii, anume că dezvoltarea are la bază niște 

condiții fiscale cât mai puțin împovărătoare. Nicio țară nu s-a dezvoltat prin taxe 

mari.  
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O țară precum România, care nu este la nivelul de dezvoltare al Germaniei și 

Franței nu are cum să aibă taxe la nivelul acestor țări. Prin urmare, este nevoie în 

România de un regim fiscal competitiv. 

 

Trebuie să ne gândim la costul de oportunitate. 

 

Cu toții am vrea să mergem cu o mașină cât mai scumpă și luxoasă, să ne petrecem 

concediile în Bahamas. Ce avem de plătit pentru asta, ce trebuie să sacrificăm ca să 

ajungem acolo? Ne-ar plăcea și mie și dvs. să nu plătim deloc taxe, nu doar pe un 

cuantum de venit. Care e sacrificiul? La ce trebuie să renunțăm pentru asta? 

 

Statul român este un stat cu buzunarele rupte. Are cheltuieli mult mai mari decât 

veniturile. Primul impact al unei măsuri de scădere a taxelor în România este acela 

de a adânci deficitul bugetar. 

 

Trebuie analizate veniturile și cheltuielile. Cum vor fi afectate cheltuielile dacă 

veniturile bugetare scad? Dacă va colecta mai puțini bani, de unde va avea resurse 

să plătească medicamente, îngrijirea sănătății, educație și așa mai departe. 

 

Mie mi-ar plăcea să văd pe masă această analiză completă". 

La ponderea cheltuielilor statului în PIB, pe Educație suntem pe ultimul loc 

Ștefan Guga este de părere că: 

 

"Ideea că nicio țară nu s-a dezvoltat pe taxe mari este, istoric, una falsă. Dacă ne 

referim la Europa de Vest, SUA și așa mai departe, dezvoltarea lor istorică s-a 

bazat pe taxe infinit mai mari decât ce avem în România. 

 

Ideea că în prezent taxele din România sunt prea mari raportat la ce se întâmplă în 

aceste țări este falsă. Dacă ne uităm la nivelul taxării, la ce se colectează, taxele în 

România sunt relativ mici, inclusiv taxele pe salarii. 

 

O idee care este pierdută din vedere în toate luările de poziție în privința Zero taxe 

pe salariul minim, este că în România angajatorii nu prea plătesc contribuții 

sociale.  
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Pentru că am avut acea măsură extrem de dubioasă cu așa-zisul transfer de 

contribuții. Dacă ne uităm la diferența dintre salariul net și brut, evident, în 

România pare că se plătesc niște taxe uriașe comparativ cu ce se plătește în Franța. 

Dacă luăm nivelul total al taxării, cum este și corect, vedem că România e cam prin 

pluton. Avem taxe mai mari în Ungaria, Cehia, Polonia și așa mai departe. 

 

Avem un buget cu buzunarele găurite nu pentru că avem cheltuieli prea mari. 

 

Dacă ne uităm comparativ, cheltuielile sunt extrem de mici. La ponderea 

cheltuielilor statului în PIB, la capitolul Educație suntem pe ultimul loc (lăsând la o 

parte Irlanda, fiind un caz special), iar la cheltuieli generale pe 25 din 26. 

 

Impactul calculat (de USR-Plus) pe Zero Taxe este de 40 miliarde lei/an. Este o 

sumă uriașă pentru bugetul României. De unde vin acei bani? Propunerile (de 

acoperire a acestei sume n.r.) sunt dubioase, mai ales până nu le vedem: Să elimini 

pensiile speciale, să nu știu ce. Sigur, mi-ar plăcea, dar a mai degrabă hai să vedem 

dacă putem să creștem veniturile ca să ne permitem o asemenea măsură". 

Claudiu Năsui: Faptul că statul îți ia mult mai mulți bani nu are cum să te 

încurajeze să produci mai mult. 

Potrivit ministrului Economiei: 

 

Trebuie să analizăm sistemele să vedem în ciuda a ce s-au dezvoltat unele 

economii și datorită la ce s-au dezvoltat unele economii. Dacă luăm ca exemplu 

modelele nordice, vedem o largă libertate economică, chiar dacă vedem nivele de 

taxare mai mari, vedem o reglementare mult mai permisivă, flexibilitate mai mare, 

un dinamism mult mai bun decât există în România sau în multe alte țări. 

 

Faptul că statul îți ia mult mai mulți bani, deci un nivel mai mare de taxare, nu are 

cum să te încurajeze să produci mai mult. 

 

Zicea domnul Glăvan că dacă cumpărăm o mașină luxoasă sau mergem în 

Bahamas trebuie să știm cum plătim lucrul acesta, mi-ar plăcea să fie asta 

dezbaterea în România, dar nu cred că se potrivește.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 mai 2021 8 

 

Mai degrabă noi avem o mare problemă cu sărăcia, aici mă leg și de o idee a 

domnului Guga. Deficitul e o problemă pe termen scurt, o problemă tehnică. O 

problemă reală care afectează viața oamenilor este sărăcia. Când un părinte nu are 

ce să pună pe masă copiilor, nu-i pasă de deficit. În momentul în care lui i se ia 

jumătate din salariu, atunci putem să ne punem întrebarea dacă nu cumva statul, 

prin politicile sale greșite perpetuează acea stare. 

 

Bogdan Glăvan: Statul nu poate să combată sărăcia dând bani, lăsând iluzia 

că eventual extratereștrii ar putea să susțină școlile, spitalele publice 

Bogdan Glăvan și-a exprimat punctul de vedere ceva mai detaliat: 

 

Statul nu poate să combată sărăcia dând bani, indiferent sub ce formă face acest 

lucru. Că o face direct, dând bani, găleți de făină și așa mai departe, mărind salarii 

din pix etc. și nu o poate face nici dacă nu percepe taxe lăsând iluzia că altcineva, 

extratereștrii eventual, ar putea în același timp să susțină și școlile publice, spitalele 

publice așa, în starea în care sunt ele. 

 

Diminuarea sărăciei înseamnă oportunități, instituții incluzive, acumulare de 

capital. Are la bază această libertate a individului de a se manifesta și de a 

acumula. Sigur, dacă taxele sunt mari, această acumulare nu se produce. 

 

Dacă România ar fi un paradis fiscal, România ar fi un tsunami de capital străin. Ar 

fi fost România un paradis pentru investitori. Ne-am fi ridicat și noi precum 

Germania de Est. Nu este cazul. România nu a fost un paradis fiscal, nu este nici în 

prezent. Trebuie să lucrăm în direcția asta pe toate fronturile: păstrând o fiscalitate 

competitivă, redusă, diminuând barierele birocratice și creând condiții care țin de 

calitatea educației, infrastructurii astfel încât să încurajăm producția. Asta va duce 

la ieșirea din sărăcie. 

 

Năsui: E foarte greu pentru cineva sărac să-i vorbești despre acumulare de 

capital când tu îi iei jumătate din muncă 

„Dacă ne uităm la cheltuielile în Educație, ele au tot crescut, elevii au tot scăzut, 

adică populația școlară, inclusiv studenți, deci cheltuiala per elev a crescut 

fenomenal de mult și cu toate acestea calitatea nu s-a îmbunătățit.  
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Aici sunt niște motive sistemice. 

 

Oamenii care au mai mulți bani în buzunar își pot permite mai multe lucruri. 

Trebuie să-i dau într-o manieră liberală, de dreapta. Acesta este specificul Zero 

taxe pe salariul minim. Spunea domnul Glăvan de acumularea de capital. E foarte 

greu pentru cineva sărac să-i vorbești despre acumulare de capital când tu îi iei 

jumătate din muncă”, a spus Claudiu Năsui. 

Ștefan Guga: Oamenii nu mai vor să plătească taxe, de aceea e și așa populară 

ideea 

"Oamenii nu mai vor să plătească taxe. De aceea e și așa populară ideea asta cu 

Zero taxe. Până la urmă ești fraier dacă plătești. Bulgaria cheltuie la fel de mult ca 

România. Cheltuielile în PIB sunt la fel, dar colectează cu 40%, raportat la 33% în 

România. 

 

Pe un angajator nu-l interesează ce scrie pe hârtie, pe el îl interesează cât se 

plătește efectiv. În România el nu plătește pentru că sunt excepții, se face evaziune, 

pentru că statul tolerează. Noi nu colectăm nici măcar ce ar trebui să colectăm. 

România nu este un paradis fiscal, tehnic vorbind, dar este un paradis fiscal practic 

pentru că poți să vii să nu plătești nici măcar ce-ar trebui să plătești. 

 

Dacă vrei să rezolvi problema sărăciei trebuie să ai o abordare integrată. Trebuie să 

oferi locuri de muncă, acces la locuire, la servicii publice și așa mai departe. O 

groază de lucruri, nu doar să dai niște bani. Zero taxe pe salariul minim asta spune: 

Le dăm niște bani și își rezolvă ei singuri problemele. Statul are ideea de 

transferuri sociale. Sunt cele mai ineficiente din UE", a afirmat Guga 

 

Dacă s-ar aplica unui singur sector, ar fi o excepție care se adaugă altora în 

Codul fiscal? Agricultura sau Horeca ar putea beneficia de Zero taxe. 

Claudiu Năsui: Atunci ar fi o excepție, când se aplică unui singur sector. Măsura 

noastră nu este o excepție, se aplică la absolut toată lumea. 

 

Reporter: Dar doriți să o faceți, într-o primă fază, pe un anumit sector, devine 

facilitate (excepție). 
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Claudiu Năsui: A fost o cerință și o concluzie la care s-a ajuns în momentul 

scrierii programului de guvernare. Această măsură este în programul de guvernare 

votat de Parlament. (...) Atunci când crești salariul minim brut faci cel mai mare 

rău economiei. Tu de fapt afectezi negativ firmele pentru că o folosești ca armă 

fiscală ca să extragi mai mulți bani din economie și în același timp crești 

cheltuielile statului pentru că toate salariile la stat sunt calculate în termeni de 

salariu minim. 

 

Programul de guvernare este votat de Parlament, el trebuie respectat și în discuțiile 

informale sunt câteva domenii pentru a alege. Unul dintre ele a fost cel al 

agriculturii, care a fost discutat în momentul scrierii programului de guvernare 

pentru că ai foarte multă evaziune fiscală. 

 

Acolo unde sunt salarii mici, impactul pozitiv este mai mare. Acum avem ca 

opțiuni, informal, agricultura și Horeca. Horeca a fost foarte afectată de pandemie 

și sunt salarii mici și evaziune fiscală destul de ridicată. S-ar potrivi ca proiect pilot 

în care să aplicăm această măsură. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 STS: Noutăți privind implementarea certificatelor verzi digitale pentru 

călătoriile din interiorul Uniunii Europene 

Certificatele digitale verzi care vor facilita libera circulație în Uniunea Europeană 

(UE), pe timpul pandemiei de COVID-19, vor fi implementate în România cu 

suportul Serviciului de Telecomunicații Speciale (STS). „Soluția tehnică dezvoltată 

de instituția noastră va fi interconectată cu cele implementate de către celelalte 

state membre ale UE pentru a permite eliminarea restricțiilor de testare sau 

carantină la trecerea frontierei”, precizează instituția într-un comunicat. 

Certificatele vor conține un cod QR și se vor putea vizualiza, respectiv descărca 

dintr-un portal web securizat.  
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Fiecare persoană care s-a vaccinat împotriva COVID-19, care s-a recuperat după 

această afecțiune sau care deține un rezultat negativ la testarea COVID-19 în 

ultimele 72 de ore va putea să descarce gratuit certificatul verde digital. De 

asemenea, certificatele vor putea fi utilizate și în format tipărit. 

În urma consultărilor cu experții grupului tehnic de lucru constituit la nivel 

european, a fost avansată soluția tehnică care va include o aplicație web pentru 

generarea certificatelor şi o aplicație pentru smartphone (Android) pentru 

verificarea certificatelor emise în țară sau emise de alte state. Codul QR din 

certificat va conține informații de identificare (nume, prenume și data nașterii), 

precum și informații medicale esențiale, semnate digital, pentru a se garanta 

autenticitatea datelor. Documentele vor respecta toate regulile de protecție a 

datelor personale și vor putea fi utilizate la trecerea frontierei, însoțite de actul 

individual de identitate. 

Specialiștii STS au realizat o propunere de arhitectură a sistemului informatic de 

emitere și verificare a certificatelor digitale verzi, urmând să se desfășoare 

dezvoltarea propriu-zisă a aplicațiilor, testarea cu instituțiile din țara noastră și cele 

europene, iar, la final, implementarea acestora. 

De asemenea, la nivel UE se întreprind demersuri pentru adoptarea Propunerii de 

Regulament a Parlamentului European şi a Consiliului privind un cadru pentru 

emiterea, verificarea şi acceptarea certificatelor interoperabile privind vaccinarea, 

testarea și recuperarea pentru a facilita libera circulație în timpul pandemiei de 

COVID-19. 

Până în prezent, termenul vehiculat, la nivel european, pentru implementarea 

certificatelor verzi de călătorie este începutul lunii iulie 2021. 

Astfel, în luna mai, la nivel european, are loc testarea de interconectare între țările 

membre și gateway-ul european (DGCG) care va centraliza și administra cheile 

publice ale țărilor membre pentru verificarea semnăturilor certificatelor digitale 

verzi, România fiind programată pentru ziua de 21 mai a.c. 
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STS a transmis, în data de 6 mai a.c., către grupul de suport tehnic de la nivel 

european certificate digitale verzi de test pentru verificarea implementării de către 

fiecare țară a procesului de generare și verificare a acestora. Acestea au fost 

verificate și validate cu succes de către țările membre. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 MTS a anunţat condiţiile de participare a spectatorilor la întrecerile 

sportive 

Ministerul Tineretului şi Sportului a anunţat, marţi, că participarea spectatorilor la 

evenimentele sportive va fi permisă doar celor vaccinaţi împotriva COVID-19, 

celor care au trecut prin boală sau care pot prezenta un test negativ RT-PCR sau 

antigen. 

"Începând cu data de 13 mai, organizatorii de evenimente şi competiţii sportive 

care îşi doresc să contribuie la organizarea de evenimente test/pilot se pot adresa cu 

propuneri Ministerului Tineretului şi Sportului. Aceştia vor putea depune planuri 

care să descrie cât mai amănunţit condiţiile de desfăşurare a evenimentului, în 

raport cu condiţiile de mai jos. Astfel, participarea este permisă doar pentru: 

persoanele care sunt vaccinate (cu schema completă); persoanele care se află în 

perioada cuprinsă între a 15-a zi şi a 90-a zi ulterioară confirmării infectării cu 

SARS-CoV-2; persoanele care prezintă rezultatul unui test RT-PCR nu mai vechi 

de 72 de ore sau rezultatul certificat al unui test antigen rapid nu mai vechi de 24 

de ore, în condiţiile stabilite prin ordinul comun al ministrului tineretului şi 

sportului şi al ministrului sănătăţii", se arată într-un comunicat al MTS. 

Guvernul României a creat cadrul legal care să permită revenirea spectatorilor la 

competiţiile sportive, prin hotărârea privind prelungirea stării de alertă pe teritoriul 

României începând cu data de 13 mai 2021, adoptată în cadrul şedinţei de luni. 

 

După analizarea planurilor propuse de organizatori, Ministerul Tineretului şi 

Sportului le va transmite spre avizare către Ministerul Sănătăţii pe acelea care 

îndeplinesc toate condiţiile legale. După obţinerea acestui aviz, propunerea va fi 

înaintată către Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă, care va emite o 

hotărâre în acest sens. 
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Astfel, aceste competiţii se vor putea desfăşura cu participarea spectatorilor doar ca 

evenimente test/pilot, cu aprobarea Comitetului Naţional pentru Situaţii de 

Urgenţă, pe baza propunerii Ministerului Tineretului şi Sportului şi cu avizul 

Ministerului Sănătăţii, potrivit Anexei 3 din Hotărârea de Guvern. 

 

Prin acest text legal, Guvernul României a creat şi cadrul de desfăşurare a 

meciurilor din cadrul turneului final EURO 2020, în prezenţa spectatorilor, 

îndeplinindu-şi obligaţiile asumate prin Memorandumul asumat la începutul lunii 

aprilie. 

 

"Am făcut un pas important spre revenirea la normalitate în sport, dar şi în viaţa 

comunităţii, pe care sportul a avut dintotdeauna menirea să o anime, să o unească. 

Toate eforturile pe care le-am făcut până acum au meritat, iar bucuria este pe 

măsură. Lumea sportului era mai săracă fără spectatori, căci doar împreună ne 

putem bucura de emoţia şi frumuseţea spectacolului sportiv. Oamenii au nevoie să 

fie alături de echipele şi sportivii pe care îi iubesc, aceştia au nevoie de susţinerea 

şi căldura suporterilor, iar acest lucru este acum din nou posibil", a declarat 

ministrul Tineretului şi Sportului, Eduard Novak,. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 CNA-ul redevine functional. Parlamentul a numit patru membri titulari 

pentru un mandat de sase ani 

Consiliul National al Audiovizualului 

Plenul Parlamentului a numit marti patru membri titulari in Consiliul National al 

Audiovizualului (CNA), pentru un mandat de sase ani - Mircea Toma, Valentin 

Jucan, Dorina Rusu si Ionel Palar. 

 

Voturile inregistrate sunt: 

 

* Mircea Toma, propus membru titular din partea Guvernului - 236 voturi pentru si 

134 contra; 

 

https://ziare.com/valentin-jucan/
https://ziare.com/valentin-jucan/
https://ziare.com/ionel-palar/
https://ziare.com/politica/comisie/comisia-de-ancheta-covid-19-respinsa-de-parlament-1678347
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* Dan Radu, membru supleant - 255 voturi pentru si 115 contra; 

 

* Valentin Jucan, propus membru titular din partea Guvernului - 257 voturi pentru 

si 113 contra; 

 

* Rares Niculescu, membru supleant - 249 voturi pentru, 121 contra; 

 

* Dorina Rusu, propusa membru titular din partea presedintelui - 240 voturi pentru 

si 130 contra; 

 

* Oana Mihalache, membru supleant - 237 voturi pentru, 133 contra; 

 

* Ionel Palar, propus membru titular de PNL din partea Camerei Deputatilor - 234 

voturi pentru si 136 contra; 

 

* Valentina Postelnicu, membru supleant - 246 voturi pentru, 124 contra. 

 

Candidatura lui Radu Herjeu, propus membru titular de catre PSD, din partea 

Camerei Deputatilor, a fost respinsa, cu 129 voturi pentru si 241 contra. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Parlamentul a numit directori interimari la SRTv si SRR: Ramona Saseanu 

propusa de PNL si Liviu Popescu din partea USR PLUS 

Liviu Popescu si Ramona Saseanu, noii directori de la SRR si SRTv 

Parlamentul a decis, marti, numirea Ramonei Saseanu in functia de director general 

interimar al Societatii Romane de Televiziune si a lui Liiu Popescu in postul de 

director general interimar al Societatii Romane de Radiodifuziune. 

 

Ramona Saseanu, propusa de PNL, a obtinut 240 voturi pentru si 135 impotriva. 

Ceilalti candidati au fost respinsi. Astfel, Adrian Tanta, propus de AUR, a intrunit 

131 voturi pentru si 244 impotriva, in timp ce Monica Ghiurco a obtinut patru 

voturi pentru si 371 impotriva. 

https://ziare.com/usr/stiri-usr/noi-directori-generali-la-tvr-i-radioul-public-1678352
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/politica/parlament/parlamentul-a-respins-rapoartele-de-activitate-ale-srtv-1678304
https://ziare.com/politica/parlament/parlamentul-a-respins-rapoartele-de-activitate-ale-srtv-1678304
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De asemenea, Liviu Popescu, propus de USR PLUS, a obtinut 237 voturi pentru si 

134 impotriva pentru functia de director interimar general al Societatii Romane de 

Radiodifuziune. Candidatura lui Nicolae Voiculet, din partea AUR, a fost respinsa, 

obtinand 134 voturi pentru si 237 impotriva. 

 

Votul a fost secret cu buletine. Plenul Parlamentului a respins, marti, rapoartele de 

activitate ale SRTv si SRR pe anii 2017, 2018 si 2019. Ca urmare, Consiliile de 

Administratie au fost demis de drept. 

Mandatele ambilor directori generali interimari sunt de sase luni. 

 (Sursa: ziare.com) 

 

 Sindicaliștii din metrou acuză: Drulă și alții vor să crească tariful la metrou! 

L-ar duce la 50 de lei 

Liderul Sindicatului Liber din Metrou, Ion Rădoi, susține că actuala conducere a 

Ministerului Transporturilor ar dori să bage metroul în insolvență, asta pentru că 

doresc ca metroul să devină rentabil și să intre pe profit. Rădoi arată că acest lucru 

este imposibil, doar dacă nu ridici prețul călătoriei la 50 de lei. 

”Cel mai important este un punct care, zic eu, este cel referitor la insolvența acestei 

activități a metroului pentru că nu este rentabil. În toată lumea metroul este 

subvenționat, dar s-au trezit câțiva, cei care sunt acum la coordonarea metroului 

sau a Ministerului Transporturilor să facă metroul rentabil. Aștept și eu această 

minune. 

În aceste condiții, când noi avem deficit de personal, ce vor dumnealor? Să renunțe 

la 1600 de oameni și să scumpească tariful la metrou. Păi dacă metroul din Londra, 

care este pe șase nivele și au tarif de 10 ori mai mare decât în România, tot nu au 

reușit să-l facă rentabil. Metroul din Londra este are cel mai mare tarif și tot nu au 

reușit să-l facă rentabil. Au venit domnul Drulă și încă câțiva să-l facă rentabil. Păi 

ca să-l facă rentabil trebuie să ducă tariful la 50 de lei. Este un mare risc ceea ce 

fac ei, cu cele 10 stații și 2 depouri date în folosiță pe Magistrala 5.”, a spus Ion 

Rădoi. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/propunerile-coalitiei-pentru-sefia-tvr-si-a-radioului-public-1678256
https://ziare.com/politica/stiri-politice/propunerile-coalitiei-pentru-sefia-tvr-si-a-radioului-public-1678256
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 Ministrul Justiției anunță că pensiile SPECIALE ale magistraților, numite 

pensii de serviciu, NU pot fi eliminate 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, a afirmat, marţi, că nu este posibil ca pensiile de 

servicu să fie eliminate, dar se doreşte să se ajungă la un nivel "echilibrat, cât mai 

aproape de salariu, conform Agerpres. 

"Sunt discuţii care se derulează. Vor fi prezenţi la aceste discuţii de astăzi şi 

reprezentanţii sistemului judiciar, preşedintele CSM, doamna preşedintă a Înaltei 

Curţi şi doamna procuror general şi vom discuta şi astăzi, poate şi în altă zi despre 

problema pensiilor, dar nu în ideea de a se elimina efectiv aceste pensii, pentru că 

nu este posibil. Ştim foarte bine, au fost încercări de-a lungul timpului, am tras 

semnale de alarmă de-a lungul timpului să nu se creeze această iluzie în spaţiul 

public şi să nu se hrănească acest discurs că aceste pensii pot fi eliminate în 

totalitate. Aceste pensii de serviciu sunt protejate de Constituţie şi de deciziile 

Curţii Constituţionale", a declarat Stelian Ion, la Ministerul Muncii. 

El a adăugat că este important să se ajungă "la un nivel echilibrat, cât mai aproape 

de salariu, aşa cum spun şi normele europene şi cum sugerează şi criteriile 

internaţionale". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Transporturilor: Metrorex nu și-a plătit dările la stat, însă a mărit 

salariile/ Există angajați doar pe hârtie, oameni care nu au trecut pe acolo 

niciodată sau aproape niciodată 

Metrorex nu şi-a plătit dările la stat, între martie şi decembrie anul trecut, însă a 

mărit salariile, a declarat marţi ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, 

menţionând că în societate există personal angajat doar pe hârtie, „oameni care nu 

au trecut pe acolo niciodată sau aproape niciodată”. 

 „Nu creşterea de tarife rezolvă dezechilibrul acestei companii, şi vă dau 

câteva cifre. Ei încasează 50 de milioane din subvenţie lunar, din bugetul 

naţional, 11 milioane din încasări de bilete şi au cheltuieli de 100. Înseamnă 

că lipsesc în fiecare lună 39 de milioane, care sunt pierderi.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/stelian-ion_3451.html
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De altfel un lucru care este puţin ştiut este că anul trecut Metrorex, între 

martie şi decembrie, nu şi-a plătit dările la stat. S-au strâns 213 milioane de 

lei, deci nu au plătit contribuţiile obligatorii, pensii, sănătate şomaj, cinci 

milioane sunt penalităţi şi în aceste condiţii li s-au mărit salariile. Avem şi 

informaţii că există personal angajat doar pe hârtie, oameni care nu au trecut 

pe acolo niciodată sau aproape niciodată. Sunt controale, verificări pentru a-i 

identifica pe aceşti indivizi”, a explicat ministrul Transporturilor, la Radio 

România Actualităţi. 

Reacţia ministrului vine după ce preşedintele „Unitatea” – Sindicatul Liber din 

Metrou (USLM), Ion Rădoi, a declarat marţi, într-o conferinţă de presă, că preţul 

unei călătorii cu metroul ar trebui majorat până la 50 de lei pentru ca Metrorex să 

devină rentabilă, aşa cum îşi propun noua conducere a companiei şi ministrul 

Transporturilor. 

 „Cel mai important punct de azi este cel referitor la insolvenţa acestei 

activităţi a metroului pentru că (atât conducerea Metrorex cât şi cea a 

Ministerului Transporturilor consideră că metroul, n.r.) nu este rentabil. Vă 

rog să verificaţi: în toată lumea metrourile sunt subvenţionate, nu există 

nicio insolvenţă niciunde. Peste tot, tariful, pentru că este vorba de transport 

public comun, este subvenţionat. S-au trezit acum câţiva, cei care sunt acum 

la conducerea Metrorex şi a ministerului, s-au trezit să facă metroul rentabil. 

Aşteptăm şi noi această minune. În aceste condiţii, când noi avem deficit de 

personal, ce vor dumnealor? Să elimine nici mai mult, nici mai puţin decât 

1.700 de oameni şi să majoreze tariful la metrou. Păi dacă metroul din 

Londra, care este dezvoltat pe 6 inele, şi care are 25 de lei tariful la un bilet, 

nu 2,5 lei, deci de 10 ori mai mare, şi tot n-au reuşit să facă metroul rentabil. 

Şi a venit domnul Drulă (ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, n.r.) şi vor 

să facă metroul din Bucureşti rentabil. Păi la ce nivel trebuie să ridici tariful 

unui bilet ca să-l faci tu rentabil? Îţi trebuie să-l duci la 50 de lei sau ceva de 

genul ăsta. În aceste condiţii noi n-avem cum să supravieţuim, dacă ei o ţin 

pe a lor – să face metroul rentabil”, a afirmat Ion Rădoi. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Cristian Ghinea anunță cum va fi simplificată aplicația MySmis prin care 

pot fi solicitate fonduri europene 

Ministrul Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a anunțat, marţi, că au fost 

stabilite priorităţile pentru simplificarea şi îmbunătăţirea MySmis, aplicaţia pentru 

solicitarea fondurilor europene . 

 ”Comisia de Tăiat Hârtii de la MIPE simplifică MySmis. Am cerut 

simplificare şi demarăm în forţă. Am ambiţia ca domeniul fondurilor 

europene să devină model de bună practică pe mai multe zone, 

debirocratizarea fiind una dintre ele. În urma propunerilor de eficientizare a 

procesului de depunere a proiectelor pe fonduri europene primite la minister, 

am stabilit priorităţile pentru prima etapă din procesul de simplificare a 

MySMIS”, a scris, marţi, pe Facebook, Cristian Ghinea. 

Potrivit acestuia, priorităţile de simplificare sunt: 

 Afişarea de statistici publice pentru fiecare apel – oricine va putea vedea în 

orice moment câte proiecte au fost depuse pentru apelul respectiv şi câte 

schiţe de proiecte sunt în lucru. 

 Eliminarea completării în MySMIS a informaţiilor din CV – CV-urile vor fi 

încărcate în aplicaţie o singură dată, într-un format PDF standardizat, însoţit 

de documente justificative privind studiile şi experienţa expertului, raportat 

la poziţia vizată în proiect. 

 Actualizarea codurilor COR (Clasificarea Ocupatiilor din Romania) – în 

prezent, în sistemul MySMIS nu sunt înregistrate o serie de ocupaţii apărute 

în ultimii ani, astfel că nu există o coerenţă între Registrul General de 

Evidenţă a Salariaţilor şi aplicaţia MySMIS pe componenta de Resurse 

Umane. 

 Posibilitatea de încărcare multiplă – Una dintre opţiunile cele mai cerute de 

utilizatori. Aceştia vor avea posibilitatea de a încărca în aplicaţie mai multe 

documente, în limita de 50 de MB, concomitent, şi nu câte unul, aşa cum 

funcţiona aplicaţia până acum. 
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 Introducerea sau îmbunătăţirea opţiunilor de filtrare, sortare şi căutare în 

interiorul aplicaţiei – printre soluţii: afişarea comunicărilor – primite şi 

trimise – în ordine cronologică, posibilitatea sortării achiziţiilor după 

partener, titlu, descriere, cod CPV, tip contract etc, astfel încât beneficiarii să 

identifice mai uşor dosarele de achiziţii de care au nevoie. 

 Ministerul Investitiilor si Proiectelor Europene a demarat, la finalul lunii 

februarie, un amplu proces de consultare cu beneficiarii şi personalul 

implicat în implementare şi evaluare pentru a centraliza propuneri de 

simplificare şi eficientizare a aplicaţiei informatice de gestiune a proiectelor 

europene, MySMIS. 

Sistemul MySMIS este utilizat pentru solicitarea de bani europeni. Aplicaţia este 

unică pentru toate programele operaţionale. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 De ce au respins deputații juriști o lege care-i trimite direct la pușcărie pe 

șoferii drogați și fără permis care fac accidente mortale 

Comisia Juridică a Camerei Deputaților a dat raport de respingere unui proiect 

de lege care îi trimite direct la pușcărie pe șoferii care fac accidente mortale în timp 

ce sunt aflați sub influența băuturilor alcoolice, a substanțelor halucinogene sau 

care conduceau fără permis. 

Proiectul prevede că judecătorii nu mai pot dispune sentințe cu suspendarea 

executării pedepsei în aceste cazuri. Deputații juriști au fost de părere că legea 

„vine în contradicție cu filosofia actuală a Codului penal”. 

Potrivit proiectului de modificare a Codului Penal, dacă uciderea din culpă a fost 

comisă în condiţiile art.335 din Codul penal (conducerea unui vehicul fără permis 

de conducere) sau ale art.336 din Codul penal (conducerea unui vehicul sub 

influenţa alcoolului sau a altor substanţe), nu se poate dispune renunţarea la 

aplicarea pedepsei, amânarea aplicării pedepsei sau orice formă de suspendare a 

executării pedepsei. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/alcool_366.html
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Deputații juriști spun că propunerea de lege „vine în contradicție cu filosofia 

actuală a Codului penal” și judecătorii ar trebui lăsați să aleagă între pedeapsă cu 

executare sau cu suspendare în funcție de „împrejurările în care a fost comisă 

fapta” și de „circumstanțele personale ale făptuitorului”. 

„Cu ocazia dezbaterilor s-a constatat că inițiativa legislativă vine în contradicție cu 

filosofia actuală a Codului penal în privința criteriilor pe baza cărora instanța 

aplică pedeapsa în cazul unui concurs de infracțiuni și individualizează ulterior 

executarea acesteia. În acest sens, având în vedere caracterul bivalent al dreptului 

penal, pe de o parte, prin funcția de protecție a drepturilor fundamentale ale 

cetățeanului, pe de altă parte, prin ingerința în anumite drepturi ca urmare a 

sancțiunii aplicate, apare ca indispensabilă necesitatea de a conferi instanței de 

judecată posibilitatea de a configura pedeapsa prin raportare la împrejurările 

concrete în care a fost comisă fapta și la circumstanțele personale ale 

făptuitorului”, au explicat deputații juriști. 

Legea a trecut tacit de Senat și se află la Camera Deputaților în calitate de for 

decizional. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Exclusiv Racordarea la gaze și energie NU va mai fi gratuită pentru toată 

lumea / Facilitatea a creat mai multe probleme decât avantaje, la scurt timp 

după aplicare 

Racordarea la rețelele electrice și la sistemul de gaze a intrat într-un blocaj total, 

motiv pentru care autoritățile plănuiesc modificări legislative care să ducă la 

rezolvarea acestei situații. Mai exact, se gândesc să elimine, pentru o parte dintre 

consumatori, "gratuitatea" la racordare, chiar dacă abia a intrat în vigoare. 

Contactat de HotNews.ro, ministrul energiei Virgil Popescu a spus că modificările 

vor fi făcute în Parlament și vizează renunțarea la așa-zisa gratuitate pentru 

consumatorii industriali. Pentru cei casnici ar urma să rămână gratuitatea, însă doar 

într-o limită de consum. Tot ce este peste acea limită va fi taxată. Vezi amănunte. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/camera-deputa--ilor_2536.html
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De ce s-a ajuns la acest blocaj? Imediat după ce a intrat în vigoare noua legislație 

care prevede gratuitatea racordării pentru orice consumator, indiferent că este 

casnic sau industrial, distribuitorii de energie electrică și gaze s-au trezit asaltați de 

cereri pe care nu le pot onora, mai ales că lucrările ar urma să fie suportate, într-o 

primă fază, de aceștia. 

 

Potrivit noii legislații, aplicată de la începutul acestui an, finanțarea lucrărilor de 

racordare este asigurată de către distribuitori, ulterior fiind recunoscute costurile în 

facturile plătite de toți consumatorii. Altfel spus, pentru racordarea unui client la 

rețeaua de gaze, în vârf de munte, vom plăti toți. La fel plătim și pentru o firmă 

care dorește să-și racordeze clădirile la energie electrică sau gaze naturale. În plus, 

o astfel de măsură creează și discriminare față de cel care a plătit, până anul trecut, 

pentru propria racordare. Pe lângă faptul că a suportat singur costurile cu 

racordarea proprie, acesta ar urma să plătească și pentru racordarea celorlalți. 

Însă, până să ajungem să resimțim aceste costuri în facturi, cei care finanțează, 

într-o primă fază lucrările, sunt companiile de distribuție. Acestea se plâng că nu 

fac față cererilor și că nu au suficienți bani pentru a le finanța și așa s-a ajuns la 

blocaje. 

Nu este exclus ca aceste blocaje să fi fost provocate intenționat pentru a pune 

presiune mai mare pe autorități, în vederea modificării legislației. De aceea, 

solicită insistent Ministerului Energiei și Autorității Naționale de 

Reglementare în Domeniul Energiei să elimine total aceste "gratuități", chiar 

și pentru consumatorii casnici. Distribuitorii fac presiuni să fie lasate aceste 

facilități doar pentru consumatorii vulnerabili, însă acest lucru ar duce la alte 

complicații. Încă este dificil de dibuit cine este consumator vulnerabil și cine nu. 

Pe de altă parte, Ministerul Energiei și ANRE nu pot să ia înapoi, atât de 

ușor, un drept abia acordat. Însă ar putea propune o soluție de mijloc. Să elimine 

gratuitatea pentru firme și să o păstreze pentru consumatorii casnici, însă doar într-

o limită de consum. Potrivit ministrului energiei, racordarea gratuită s-ar putea face 

pentru o limită de consum de 20 MW, iar pentru ce este în plus să stabilească 

ANRE o taxă. 
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Ar mai putea fi eliminat și termenul limită de 5 ani pentru recuperarea costurilor de 

racordare. Potrivit Legii 290/2020, promulgată de Parlament în decembrie anul 

trecut, operatorul de distribuție are obligația racordării în termen de maximum 90 

de zile de la data obţinerii autorizaţiei de construire. Proiectul privind racordarea 

poate fi realizat și de către clienții casnici/beneficiari. Recuperarea costurilor de 

racordare, inclusiv proiectare, se realizează cu amortizare accelerată într-o perioadă 

de 5 ani, prin tarifele de distribuţie în conformitate cu reglementările ANRE. 

 

Ideea gratuității a aparținut lui Iulian Iancu, fostul șef al Comsiei pentru Industrii 

din Camera Deputaților, cel care a avut, din această funcție, timp de 14 ani o 

influență foarte puternică în sectorul energetic. Ulterior, ideea a fost susținută 

masiv la nivel politic. De exemplu, Legea 290/2020 a primit 199 pentru din partea 

deputaților și doar un vot împotrivă, în noiembrie 2020, în condițiile în care urmau 

alegerile parlamentare. 

Legislația primară a fost întărită și de legislația secundară a ANRE. Autoritatea a 

emis mai multe ordine care reglementează racordarea gratuită a consumatorilor la 

rețelele de gaze și energie electrică. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Seful Garzii de Mediu: "90 de containere cu deseuri din Portul Constanta 

urmeaza sa fie verificate si reintoarse de unde au plecat" 

Containere cu deseuri aduse ilegal in tara, descoperite la Constanta 

In Portul Constanta sunt 90 de containere care urmeaza sa fie verificate si acestea 

vor fi reintoarse in tarile de origine deoarece contin deseuri, a anuntat seful Garzii 

Nationale de Mediu, Octavian Berceanu. 

 

El a precizat ca tot ce intra in Romania este verificat. Marti au fost descoperite alte 

25 de containere cu deseuri. 
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"Infractionalitatea de mediu a crescut cu o viteza fantastica sau reactia autoritatilor 

a crescut foarte mult, dar cert este ca presiunea la nivel european a diferitelor 

structuri certate cu legea la nivel european este din ce in ce mai mare pe zona de 

deseuri. In Portul Constanta avem 90 de containere care urmeaza sa fie verificate si 

reintoarse de acolo de unde au plecat. 

 

Astfel de verificari se fac pe toata granita Romaniei cu titlu de permanenta. Tot ce 

intra in Romania in momentul de fata este verificat, absolut tot. Nu exista container 

care sa nu intre, nu mai este niciun fel de dubiu ca avem nevoie de verificari 

amanuntite pe orice container care intra in Romania. Daca la inceputul anului in 

ianuarie am avut zero plangeri penale, in februarie am avut 11, in martie - 33, in 

luna aprilie 44 de plangeri penale. Lucram cu toti oamenii nostri cat putem de 

mult, permanent, si pe zona de granita unde ne intra aceste containere", a declarat 

Octavian Berceanu, marti, intr-o conferinta de presa. 

 

El a mentionat ca propune achizitionarea unor scanare pentru verificarea in timp 

real a containerelor. 

 

"Avem discutii cu Ministerul Justitiei pentru a avea un mecanism mult mai robust 

de verificare, avem investitii pe viitor asigurate de Ministerul Mediului pentru 

scanere mobile astfel incat sa facem o scanare in timp real foarte eficienta a 

containerelor, sa urmarim containerele care intra si primesc aprobare ce se 

intampla mai departe cu ele si sa neutralizam orice structura de crima organizata 

care ar actioneaza in acest domeniu pe teritoriul Romaniei si la nivel european. 

Cooperarea este la nivel european", a explicat seful Garzii de Mediu. 

Cele mai recente containere cu deseuri au fost gasite marti, in Portul Constanta Sud 

Agigea. Politistii de frontiera in cooperare cu lucratori din cadrul Garzii de Mediu 

Constanta, ai Biroului Vamal de Frontiera Constanta Sud si a unor reprezentanti ai 

Agentiei FRONTEX, au identificat alte 25 containere sosite din Germania, pentru 

aceeasi firma de pe raza judetului Prahova care efectueaza activitati de import in 

Romania. 

 

 

https://ziare.com/stiri/politie/300-de-tone-de-deseuri-din-germania-descoperite-in-portul-constanta-1678066
https://ziare.com/social/angajati/trei-angajati-ai-salubrizare-sector-5-au-fost-amendati-si-demisi-1677725
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In urma verificarilor, autoritatile au stabilit faptul ca nu corespund datele declarate 

si cuprinse in documentele prezentate autoritatii vamale, marfurile constand in 

deseuri, amestec de metal si hartie, textile, cauciuc, lemn, baterii si bucati de 

azbest, in cantitate de aproximativ 500 de tone, ce nu pot fi puse in libera circulatie 

pe teritoriul Romaniei. Alte containere sosite din Germania pentru firma din 

Prahova fusesera descoperite zilele trecute. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, la TVR: Vom monitoriza cu 

toată atenția modul în care se desfășoară alegerile din R. Moldova. România 

susține pe deplin agenda reformatoare a președintelui Maia Sandu 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, și-a exprimat marți seara, la Tema 

zilei, speranța că alegerile anticipate convocate în Republica Moldova pentru 11 

iulie se vor desfășura transparent și "cu deplină corectitudine". El a reiterat 

sprijinul deplin al Bucureștiului pentru "agenda reformatoare" a președintelui Maia 

Sandu. 

"Am luat notă de decizia pe care președintele Republicii Moldova, doamna Maia 

Sandu, a luat-o de dizolvare a Parlamentului și de declanșare practic a procesului 

pentru alegeri anticipate pe 11 iulie", a declarat, la TVR, Bogdan Aurescu. 

"Sperăm din toată inima ca aceste alegeri să fie desfășurate printr-o implicare a 

guvernului actual de la Chișinău, în așa fel încât să se desfășoare transparent și cu 

deplină corectitudine",  a adăugat ministrul Afacerilor Externe. 

"Noi vom monitoriza cu toată atenția modul în care se desfășoară aceste alegeri și 

nu vom ezita să atragem atenția dacă există probleme", a subliniat Aurescu. "În 

același timp, vreau doar să mai menționez faptul că România susține pe deplin 

agenda reformatoare a președintelui Maia Sandu", a mai precizat el. 

Pe 28 aprilie, președintele R. Moldova, Maia Sandu, a anunțat că a dizolvat 

Parlamentul, astfel încât cetățenii să poată alege pe 11 iulie "un Parlament nou, 

care să servească interesele țării și ale oamenilor". 

http://stiri.tvr.ro/-pre--edintele-republicii-moldova--maia-sandu--a-semnat-decretul-de-dizolvare-a-parlamentului-de-la-chi--inau--alegeri-anticipate-pe-11-iulie--puterea-este-acum-in-mainile-poporului_884288.html#view
http://stiri.tvr.ro/-pre--edintele-republicii-moldova--maia-sandu--a-semnat-decretul-de-dizolvare-a-parlamentului-de-la-chi--inau--alegeri-anticipate-pe-11-iulie--puterea-este-acum-in-mainile-poporului_884288.html#view
http://stiri.tvr.ro/-pre--edintele-republicii-moldova--maia-sandu--a-semnat-decretul-de-dizolvare-a-parlamentului-de-la-chi--inau--alegeri-anticipate-pe-11-iulie--puterea-este-acum-in-mainile-poporului_884288.html#view
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Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a arătat că acțiunile de sprijin 

pentru Republica Moldova vor continua. Printre acestea, acțiunea de trimitere a 

vaccinurilor împotriva coronavirusului. Deja peste 300 de mii de doze au fost 

donate. "Vom vinde din cota noastră vaccinuri pentru ca cetățenii Republicii 

Moldova să poată să se vaccineze și să pună capăt pandemiei și dincolo de Prut", a 

conchis Bogdan Aurescu. 

VEZI și Preşedintele R. Moldova, Maia Sandu, la TVR: Mulțumim pentru sprijinul 

pe care ni l-ați acordat timp de trei decenii și mai ales acum, în pandemie. Datorită 

României, am putut și noi să începem vaccinarea 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Aurescu, despre expulzarea unui diplomat român din Rusia: Nu este nimic 

special în această decizie / Se practică uneori între state un astfel de răspuns 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a declarat, marţi seară, despre 

expulzarea unui diplomat român din Rusia, că ”nu este nimic special în această 

decizie”. ”Se practică uneori între state un astfel de răspuns”, a afirmat Aurescu, 

precizând că reacţia era anticipată. 

 ”Nu este nimic speial în această decizie, de altfel noi am anticipat un astfel 

de răspuns al părţii ruse. Este o măsură luată în defensivă ca reacţie la 

măsura pe care noi am luat-o în 26 aprilie”, a declarat, marţi seară, la TVR, 

Bogdan Aurescu, referindu-se la expulzarea unui diplomat român din Rusia. 

Aurescu a explicat că ”se practică uneori între state un astfel de răspuns”. Un 

angajat al Ambasadei României în Rusia a fost declarat persona non grata în 

replică la expulzarea unui diplomat rus de la Bucureşti. 

Angajatul ambasadei române are termen 72 de ore pentru a părăsi teritoriul 

Federaţiei Ruse. 

Alexey Grishaev, adjunct al ataşatului militar în cadrul Ambasadei Federaţiei Ruse 

la Bucureşti, a fost declarat persona non grata.  

http://stiri.tvr.ro/presedintele-r--moldova--maia-sandu--la-tvr--mul--umim-pentru-sprijinul-pe-care-ni-l-a--i-acordat-timp-de-trei-decenii---i-mai-ales-acum--in-pandemie--datorita-romaniei--am-putut---i-noi-sa-incepem-vaccinarea_884673.html#view
http://stiri.tvr.ro/presedintele-r--moldova--maia-sandu--la-tvr--mul--umim-pentru-sprijinul-pe-care-ni-l-a--i-acordat-timp-de-trei-decenii---i-mai-ales-acum--in-pandemie--datorita-romaniei--am-putut---i-noi-sa-incepem-vaccinarea_884673.html#view
http://stiri.tvr.ro/presedintele-r--moldova--maia-sandu--la-tvr--mul--umim-pentru-sprijinul-pe-care-ni-l-a--i-acordat-timp-de-trei-decenii---i-mai-ales-acum--in-pandemie--datorita-romaniei--am-putut---i-noi-sa-incepem-vaccinarea_884673.html#view
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La acel moment, prin ambasadorul rus în România Valery Kuzmin, Moscova a 

calificat decizia Bucureştiului de a expulza un diplomat rus drept „neprietenoasă” 

şi anunţa că îşi rezervă dreptul de a „lua măsuri relevante ca răspuns”. 

Ministerul român al Afacerilor Externe a informat atunci că autorităţile române au 

decis declararea persona non grata pe teritoriul României lui Alexey Grishaev, 

adjunct al ataşatului militar în cadrul Ambasadei Federaţiei Ruse la Bucureşti, 

având în vedere că activităţile şi acţiunile sale contravin prevederilor Convenţiei de 

la Viena privind relaţiile diplomatice din 1961. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Testare rapidă în farmacii: Testele de la Ministerul Sănătăţii vor fi gratuite, 

dar unitățile vor putea percepe un tarif pentru serviciul oferit 

Testarea rapidă pentru COVID-19 se va face şi în farmacii, după ce Ministerul 

Sănătăţii a publicat normele. Testările ar putea începe în cel mult 3 săptămâni. În 

jur de o mie din cele opt mii de farmacii s-au arătat interesate. Ar mai fi şi altele, 

dar nu au toate spaţiul cerut. Testele gratuite de la Minister vor avea prioritate. 

500 de mii de teste rapide din stocul Ministerului Sănătăţii vor fi distribuite 

farmaciilor pentru ca oamenii să poată afla uşor dacă sunt infectați. 

Vor fi împărţite în funcţie de numărul unităților înscrise într-o localitate. 

Mirela Zamfirescu, preşedinte, Colegiul Farmaciştilor Braşov: Testele antigenice 

vor fi cu recoltare nazofaringiană. Farmacia va elibera pacientului un buletin de 

testare, iar pacientul trebuie să fie informat că acel rezultat va ajunge la Direcţia 

de Sănătate Publică. 

Farmaciile trebuie să folosească prioritar testele primite prin DSP. După ce se vor 

epuiza, le vor putea utiliza pe cele obţinuite de la distribuitorii de pe piaţă, contra 

cost. 
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Testele rapide de la Ministerul Sănătăţii sunt gratuite, dar farmaciile vor putea 

percepe un tarif pentru serviciul oferit, astfel încât să-şi recupereze cheltuielile cu 

echipamentele de protecţie şi celelalte investiţii făcute pentru activitatea de testare, 

inclusiv pentru distrugerea deşeurilor medicale. 

Fiecare farmacie va calcula costul perceput pentru testare. 

Anca Crupariu, purtător de cuvânt, Colegiul Farmaciştilor din România: Mult mai 

ieftin decât alte testări care se fac acum. Acesta a fost şi scopul: pe de o parte, de 

a susţine autorităţile în această campanie de testare şi, pe de altă parte, de a 

susţine şi pacienţii, care se pot testa mai rapid şi mai ieftin. 

În jur de o mie din cele opt mii de farmacii s-au arătat interesate. Acum trebuie să 

obţină un aviz de la DSP şi să-şi instruiască angajaţii care să se ocupe doar de 

testări. 

Acestea vor fi făcute într-un perimetru separat, bine aerisit și cu circuite diferite 

față de cele pentru pacienții care merg la farmacie. 

Testarea poate fi făcută şi în corturi sau în cabine izolate. 

Beatrice Speteanu, farmacistă în Bucureşti: Nu avem spaţiu disponibil pentru 

testare. Amenajarea unui corp exterior este problematică. Costurile ar putea să fie 

mult mai mari decât la orice altă clinică. 

Ioana Mihăilă, ministrul Sănătății: Testarea are un rol esențial în limitarea 

răspândirii virusului SARS-CoV-2. Utilizarea corectă a testelor rapide, în număr 

mare și asigurând un timp scurt între cerere și acces la testare, ceea ce înseamnă 

implicit un rezultat rapid, are un rol semnificativ în reducerea răspândirii 

virusului. Prin aceste reglementări, persoanele care au suspiciuni sau simptome 

vor putea să-și facă testul rapid într-un mod accesibil și sigur. 

Oficialii speră că prin implicarea farmaciilor se va limita răspândirea 

coronavirusului pentru ca cei cu simptome se vor putea testa cu usurință. 

Următorul pas va fi vaccinarea în farmacii, care acum e în discuţii preliminare. 
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Valeriu Gheorghiță, preşedintele Comitetului Naţional de Vaccinare: Sunt foarte 

multe aspecte care necesită a fi organizate. Vorbim de flacoane multidoză și atunci 

este important să asigurăm și numărul peroanelor care se vaccineză în ziua 

respectivă, când se deschide un flacon. 

De la începutul pandemiei, în România au fost prelucrate peste 7,5 milioane de 

teste RT-PCR și aproape un milion de teste rapide antigenice. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 ''Justice Sword 21''/Iohannis: Este extrem de important să avem forțe bine 

antrenate, bine pregătite pentru apărare. Duda: Devenim tot mai compatibili 

cu aliații noștri, chiar și cu SUA 

Desfăşurare impresionantă de forţe militare în poligonul de la Smârdan, Galați, cu 

ocazia exerciţiului "Justice Sword 21". Soldații români și polonezi mobilizaţi în 

structurile Brigăzii multinaţionale NATO de la Craiova au executat manevre 

complexe, în prezenţa președinților României și Poloniei. 

Exercițiul tactic din poligonul Smârdan a pornit de la scenariul unui atac pe flancul 

estic asupra forțelor NATO. 

Manevrele au vizat capacitatea de cooperare interarme și răspunsul rapid între 

forțele române și poloneze. 

La exercițiul de la Smârdan au participat 2.000 de militari români și polonezi și 

500 de mijloace de tehnică de luptă. 

Prezent la exercițiu, președintele Klaus Iohannis a subliniat că România este 

pregătită să apere flancul estic al Alianței Nord-Atlantice. 

La finalul exercițiului președintele Klaus Iohannis a declarat: Am asistat împreună 

și cu dumneavoastră la acest exercițiu, ați observat, cu siguranță, că astăzi, în 

exercițiu, au fost forțe din România și forțe din Polonia. Soldații polonezi sunt cei 

care au venit să facă parte din Brigada Multinațională.  
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Este extrem de important să aibă loc astfel de exerciții, pentru a verifica și pentru 

a crește gradul de interoperabilitate, adică să lucreze bine împreună, să se 

cunoască reciproc, să învețe cum să se conecteze unii cu ceilalți și să fie capabili 

să execute împreună misiuni de luptă. 

Când vorbim despre misiuni de luptă, trebuie să fiu foarte clar aici: noi ne 

pregătim pentru misiuni de luptă de apărare! Este, pentru noi, pe Flancul Estic al 

NATO, extrem de important să avem forțe bine antrenate, bine pregătite pentru 

apărare. Noi ne pregătim pentru apărare pe Flancul Estic. Ieri am condus 

împreună un Summit al Formatului București 9, am discutat în pregătirea 

Summitului NATO care va avea loc peste o lună de zile și, împreună cu domnul 

Președinte, am dorit astăzi să venim și să vedem cum se pregătesc în teren oamenii 

noștri.Sunt impresionat, exercițiul a funcționat foarte bine și îi felicit pe toți, a 

încheiat președintele. 

Preşedintele Poloniei, Andrzej Duda, a apreciat prestația militarilor din cele două 

țări și şi-a exprimat speranţa că astfel de exerciţii vor fi organizate şi în Polonia. 

"Astăzi în Poligonul de la Smârdan am urmărit exerciţii practice care 

demonstrează cum pot lucra împreună şi subliniez împreună soldaţii noştri pentru 

că la acest exerciţiu au participat şi soldaţi români şi soldaţi polonezi, polonezi 

din cadrul misiunii aliate care staţionează aici în România. (...) Mă bucură foarte 

mult că există această ocazie de exerciţii comune, de demonstraţii comune. Este 

foarte important şi pentru soldaţii noştri şi pentru soldaţii români că se pot vedea 

şi pot lucra împreună cu colegii lor. Este, de asemenea, o ocazie de a vedea şi 

tehnica militară de care dispun cele două armate, de a vedea că suntem foarte bine 

pregătiţi, suntem în curs de modernizare şi ne bucură acest proces de 

modernizare. Am vorbit şi cu domnul preşedinte şi ieri despre aceste activităţi care 

sunt în derulare. Vedem astfel că devenim tot mai compatibili cu aliaţii noştri, 

chiar şi cu SUA. Mă bucură foarte mult faptul că putem face aceste exerciţii 

împreună", a afirmat Andrzej Duda. 

România găzduiește luna aceasta o serie de manevre militare de amploare sub 

titulatura "Justice Sword 21", la care iau parte peste 15 mii de soldați români și din 

țările aliate. Se folosește tehnică de luptă din aproape toate categoriile de arme. 
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Preşedintele polonez, Andrzej Duda, se află într-o vizită oficială în ţara noastră, la 

invitaţia lui Klaus Iohannis. 

Vizita are loc în contextul celebrării a 100 de ani de la încheierea Convenţiei de 

Alianţă Defensivă între Regatul României şi Republica Polonă, semnată la 3 martie 

1921, moment simbolic al relaţiei bilaterale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Vin alegerile în Moldova: care sunt actorii principali și poziționările pe 

temele majore 

Republica Moldova a intrat oficial în campania electorală pentru alegerile 

parlamentare anticipate ce vor avea loc pe 11 iulie și, pe baza unor date actuale și a 

unor tendințe, Veridica.ro a analizat cine sunt actorii principali și ce șanse au ei în 

acest moment. Se anunță o campanie electorală murdară dinspre zona de stânga, 

care pare să fie gata să arunce în joc resurse incomparabile cu cele pe care le are la 

dispoziție dreapta. 

Dodon și Voronin, din nou braț la braț 

În zona de stânga și centru-stânga găsim din nou, tradițional, partidele filoruse și 

anti-europene. Ca premieră, pe stânga avem cinci partide din care patru cu șanse de 

trece pragul de 6%. Dacă pe vremea oligarhului Vladimir Plahotniuc, Dodon a avut 

ani la rând un culoar lejer pe stânga, de data aceasta puternicul Partid al 

Socialiștilor din Republica Moldova (PSRM) va avea o concurență ceva mai 

semnificativă. 

Creditat totuși cu cele mai mari șanse pe acest segment, Igor Dodon s-a arătat 

dispus încă din startul campaniei să se implice în coagularea stângii. Folosind 

strategia „cetății asediate”, uzitată în vremea Uniunii Sovietice, Dodon și PSRM au 

scos de la naftalină retorica îndreptată înspre dușmanul imaginar din Occident și 

cel unionist care atentează grav la însăși existența Republicii Moldova ca stat. 

Discursul geopolitic a revenit în forță pe fundalul a doi ani și jumătate de 

guvernare slabă, fără niciun rezultat din partea PSRM în care pauperizarea și 

izolarea Republicii Moldova au continuat. 

https://veridica.ro/analize/zarurile-au-fost-aruncate-actori-pozitionari-si-sanse-in-alegerile-parlamentare-de-la-chisinau
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Dorința de a aduna cât mai multe mandate l-a făcut pe Dodon să se alieze chiar și 

cu comuniștii lui Voronin, cei pe care în urmă cu 10 ani îi abandona, trecând la 

PSRM-ul în noiembrie 2011. A urmat o decadă de jigniri în care Dodon a purtat 

„litera stacojie” a trădării și a preluat electoratul de stânga care, în decada 

anterioară, votase cu PCRM-ul. 

Voronin nu l-a iertat vreodată, dar probabil ultima șansă de a mai reveni în 

Parlament l-a făcut pe fostul general de miliție să se așeze la masa tratativelor și să 

accepte o alianță cu fostul său discipol politic. Astfel, PSRM-ul lui Dodon va 

merge cel mai probabil într-un bloc electoral cu PCRM-ul lui Voronin, formând 

acel nucleu dur sau locomotiva anti-occidentală pe zona de stânga. 

Usatîi, justiție ca-n „Estul Sălbatic” 

Pe același tip de mesaj anti-occidental, dar ceva mai populist, își construiește 

retorica și Partidul Nostru a lui Renato Usatîi. Carismatic, dar de un populism ieșit 

din comun, Usatîi a promis că va face un „Mossad” care să rezolve problemele țării 

sub toate aspectele. În fapt, acesta promite un soi de poteră care să lupte cu 

adversarii săi politici și care să pune ordine în lucruri pe modelul lui „Vlad Țepeș”. 

În schimb, atunci când jurnaliștii au deschis cutia Pandorei și l-au întrebat despre 

legăturile sale cu lumea interlopă rusească, Usatîi a avut un derapaj total și a arătat 

că nu este departe de liderii de pe stânga anteriori lui, gata să calce peste cadavre 

pentru a ajunge la putere, ca apoi să o folosească în mod discreționar împotriva 

tuturor celor care nu sunt de acord cu el. 

Îmbătat de scorul de circa 16% și titlul de „kingmaker”, primit după ce s-a clasat 

pe poziția a treia în primul tur al prezidențialelor din toamna anului trecut, Usatîi 

speră să repete figura și la aceste alegeri parlamentare. Mesajul său este unul dur, 

împotriva Maiei Sandu și a PAS-ului, dar și a micilor partide unioniste pe care și el 

le include în sfera „răului suprem”. 

La fel ca PSRM, Partidul Nostru a creat un bloc electoral prin alipirea unui mic 

satelit – Partidul Patria-Rodina – pentru care Usatîi are o datorie mai veche, 

întrucât a vrut să candideze pe listele acestei formațiuni la legislativele din 2014. 
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Tot în acest bloc al lui Usatîi s-ar putea regăsi și Partidul Congresul Civic, condus 

de fosta „eminență cenușie” a lui Vladimir Voronin, Mark Tkaciuk. Formațiunea 

vrea să fie una elitistă de stânga, cu un electoral rusofon, dar nu are puterea de a 

ajunge în Parlament decât tractată de un partid mai mare. Varianta unei asocieri cu 

Usatîi este cea mai probabilă, dar nu e imposibilă nici o participare la alegeri în 

blocul lui Dodon și Voronin. 

Dare de mâna din partea oligarhilor fugari 

Nu în ultimul rând, Ilan Șor speră are șanse să obțină undeva la 10 mandate în 

viitorul Parlament. Fieful său din Orhei va funcționa la capacitate maximă, iar 

pomenile electorale vor fi arma numărul unu a celui care a furat un miliard de 

dolari acum circa 7-9 ani din băncile moldovenești. 

Partidul Șor dispune atât de o logistică bună, cât și de o capacitate de mituire a 

electoratului cum nu are niciun alt partid. De asemenea, este posibil ca și Vladimir 

Plahotniuc să joace alături de Șor această partidă și să se implice financiar pentru 

a-și impune câțiva oameni în Parlament. Ambii oligarhi sunt fugiți în acest moment 

peste hotare, dar sunt la fel de implicați în jocurile politice de la Chișinău. 

De altfel, Ilan Șor a aruncat recent prima momeală, spunând că ar vrea să revină în 

țară și promite că va aduce cu el și miliardul de dolari furat. Anterior, în alegerile 

parlamentare precedente, Șor le promitea orheienilor că va face din orașul Orhei 

viitorul Monaco. 

Maia Sandu, locomotiva de imagine a PAS 

În ceea ce privește dreapta, lucrurile sunt la fel de complicate. La prima vedere, 

PAS, fostul partid al Maiei Sandu va câștigat detașat pe zona de dreapta. Sondajele 

arată promițător, dar formațiunea se confruntă și ea cu o serie de probleme. 

În primul rând, nici până acum nu s-a reușit transferul de imagine dinspre Maia 

Sandu către un alt lider al formațiunii. Voturile pe care PAS le va primi vor fi, în 

mare parte, noi mandate de încredere pentru Maia Sandu. Chiar și în prezent, PAS 

are puțini lideri carismatici vizibili și în continuare este asociat cu imaginea Maiei 

Sandu. 
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Cel mai probabil, președintele va merge la limita interferenței cu politica de partid, 

interzisă totuși de funcția prezidențială. Semnele s-au arătat deja. Maia Sandu va 

începe un tur al întâlnirilor cu diaspora occidentală pentru a transfera dividende 

către PAS. 

De altfel, PAS mizează foarte tare pe voturile diasporei care au făcut diferența și la 

prezidențialele din toamnă. Fără o mobilizare bună a diasporei, PAS va avea 

probleme mari în a-și atinge ținta de peste 40 de mandate în viitoarea configurație 

legislativă. 

Chiar dacă și-a mai îmbunătățit rețeaua din țară, PAS stă încă slab în comparație cu 

celelalte partide privind forța la nivel local. PAS este în continuare un partid sărac, 

fără prea multe resurse administrative și logistice. Cu toate acestea, formațiunea a 

arătat o forța bună în organizarea campaniilor online, în special pe zona de 

diasporă, și aceasta ar veni cumva ca o compensație pentru lipsurile pe intern. 

PAS mai are și un teren favorabil pentru următoarele luni, acum că Republica 

Moldova dispune de suficiente doze pentru a trece în faza a treia de vaccinare a 

populației. Rezolvarea crizei pandemice de către președintele Maia Sandu se va 

deconta în pușculița electorală a PAS-ului fără niciun dubiu. 

Opțiunile celorlalte partide de dreapta 

Însă, ca-ntotdeauna, dreapta rămâne divizată la Chișinău. Al doilea partid ca 

anvergură, Partidul Platforma Demnitate și Adevăr (PPDA) nu este luat în calcul 

momentan pentru crearea unui bloc electoral, pe modelul Blocului ACUM din 

timpul parlamentarelor din februarie 2019.  

(Sursa: veridica.ro) 
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 Rachetele nu se opresc în Israel: Cinci civili au fost uciși, iar Hamas 

amenință cu alte atacuri/ Premierul Netanyahu: Vom continua să atacăm cu 

toată puterea/ Casa Albă: Sprijinul pentru securitatea Israelului nu se va 

clătina niciodată/ ONU: Opriți violențele acum, escaladează spre un război pe 

scară largă 

 O ploaie de 130 de rachete lansată de Hamas a lovit Tel Aviv și 

împrejurimile sale, marți seară, la o zi după ce forțele aeriene israeliene au 

distrus o clădire de 10 etaje în care își aveau birourile lideri islamiști 

palestinieni. În noaptea de miercuri atacurile au continuat iar armata 

israeliană a transmis că de la începutul violențelor au fost lansate 

aproximativ 850 de rachete asupra Israelului. 

 Cele mai multe dintre rachetele trimise spre Israel din Fâșia Gaza au fost 

eliminate de scutul antirachetă israelian. Cu toate acestea, cinci civili au fost 

uciși. Totodată, în violențele începute luni în Gaza și-au pierdut viața 35 de 

palestinieni, printre care și 12 copii. 

 După rafalele de rachete de marți noapte, premierul israelian Benjamin 

Netanyahu a transmis un mesaj dur, spunând că Israelul va continua să atace 

”cu toată puterea”, iar Armata a precizat că vor fi atacate clădirile civile în 

care sunt ascunse depozite de arme ale Hamas. 

 Purtătoarea de cuvânt a Casei Albe, Jen Psaki, şi-a început informarea 

zilnică cu o declaraţie despre situația tensionată din Orientul Mijlociu, 

anunțând că ”sprijinul lui Joe Biden pentru securitatea Israelului și dreptul 

acestuia de a se apăra este fundamentul și nu se va clătina niciodată”. 

 Pe de altă parte, Tor Wennesland, reprezentantul Organizației Națiunilor 

Unite pentru procesul de pace din Orientul Mijlociu, a cerut oprirea imediată 

a focului, spunând că violențele escaladează ”spre un război pe scară largă”. 

UPDATE Ora 09:00 Peste 1050 de rachete au lovit centrul și sudul Israelului în 

ultimele 38 de ore, anunță Armata israeliană pe Twitter: ”Asta trebuie să 

înceteze!”, este anunțul forțelor de apărare din Israel. 
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UPDATE Ora 07:43 Aproximativ 850 de rachete au fost lansate asupra Israelului 

de la începutul escaladării evenimentelor de marți, a declarat un purtător de cuvânt 

al armatei israeliene, citat de Haaretz. 85-90% din aceste rachete au fost 

interceptate de scutul Iron Dome. De asemenea, armata israeliană a atacat 

aproximativ 500 de ținte din Fâșia Gaza și intenționează să atace ținte subterane. 

UPDATE Ora 07:29 Numărul victimelor în tabăra israeliană crește la 5, după ce o 

fată de 16 ani și tatăl său au fost uciși într-un atac cu rachetă în orașul Lod, anunță 

publicațiile internaționale. 

UPDATE Ora 06:55 Numărul victimelor din Gaza crește la 35, inclusiv 12 copii 

și adolescenți și 3 femei, anunță ministrul Sănătății de aici, citat de Haaretz. 

UPDATE Ora 06:45 Armata israeliană anunță că a ucis doi membri cheie 

operativi ai serviciilor de inteligență ale Hamas și a distrus casele a trei oficiali de 

rang înalt ai Hamas în Gaza, transmite Haaretz. 

UPDATE Ora 06:40 Hamas reacționează și anunță miercuri că lansează peste 200 

de rachete spre teritoriul israelian ca răspuns la atacurile israeliene asupra unei 

clădiri din centrul enclavei palestiniene, informează AFP. 

Aripa armată a Hamas a indicat într-o declaraţie că „lansează 110 rachete asupra 

metropolei Tel Aviv” şi „100 rachete asupra oraşului Beer Şeva „ca represalii la 

reluarea atacurilor asupra clădirilor locuite de civili”. 

Alarmele au răsunat în Tel Aviv şi Beer Şeva, în sudul Israelului, la scurt timp 

după difuzarea acestor informaţii, potrivit armatei israeliene. 

UPDATE Ora 06:33 Ca răspuns la sutele de rachete lansate către Israel, armata a 

anunțat că a lovit și continuă să vizeze un număr semnificativ de ținte ale Hamas 

din Gaza, reprezentând cea mai mare operațiune israeliană din 2014 încoace. 

UPDATE Ora 06:40 Pe parcursul noții au continuat rafalele de rachete venite din 

Gaza, conform anunțurilor făcute de armata israeliană: „Teroriștii din Gaza trag 

rachete non-stop, iar civilii din centrul și sudul Israelului își petrec noaptea în 

adăposturi pentru a se proteja de focul acestora”, a transmis armata israeliană pe 

Twitter. 
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UPDATE Ora 06:00 Premierul Benjamin Netanyahu a decretat miercuri noapte 

stare de urgenţă în oraşul Lod din centrul Israelului unde în ultimele ore, conform 

poliţiei, au avut loc revolte ale minorităţii arabe, transmite AFP. „Revolte de 

amploare au izbucnit din partea unor rezidenţi arabi, punând în pericol locuitorii”, 

se arată într-un comunicat al poliţiei. „Au fost incendiate vehicule şi avariate 

bunuri”. Potrivit presei israeliene, trei sinagogi şi mai multe magazine din Lod au 

fost incendiate. 

UPDATE Ora 00:16 Momentul în care echipa de filmare a televiziunii Sky News 

surprinde o rafală de rachete lansată de Hamas care luminează cerul din Tel Aviv 

asemenea unor artificii. Pe fundal se aud sirenele care avertizează populația asupra 

pericolului: 

UPDATE Ora 00:02 Mai multe înregistrări video cu violențele dintre israelieni și 

palestinieni au circulat pe Twitter marți seară, după ce Tel Aviv a fost atacat cu 

130 de rachete de Hamas: 

(Sursa: G4Media.ro) 

 


